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Ringamåla Älg- och Kronhjortsskötselområde 

Protokoll från styrelsemöte 16 november 2021. 

Plats: Höga Böke 

 

Närvarande: Jesper Bengtsson ordförande, Magnus Larsson, Mats Ottosson, Andreas 

Eriksson, Jakob Erlandsson, Julius Jeppsson.  

Frånvarande: Nils-Erik Svensson, Mikael Olsson, Klas Hallström – kunde ej delta pga 

tekniska problem med internet/fiberuppkoppling i Höga Böke hembygdsgård 

§ 1. Mötet öppnas.  

Jesper Bengtsson hälsade välkommen och öppnade mötet. 

 

Mötet inleddes med en presentationsrunda då det tillkommit nya styrelsemedlemmar efter 

nyval på årsmötet. 

§ 2. Ekonomi. 

Kassan uppgår till ca 40 tkr. 

Medlemsavgift 200 kr/år och per jaktlag, vilket innebär en årlig intäkt på ca 7.000 kr. 

§ 3. Utfall av älgjakten tom 2021-11-14. 

Hittills har i området har efter 5 veckors älgjakt totalt fällts 5 älgar - 2 tjurar, 2 hondjur och 1 

kalv, vilket är det sämsta utfallet sedan 2015 – se diagram nedan. 

 

 
 

 
 

Jaktlag Datum Kön Taggantal Ålder Vikt (kg) Fastighet

Kalv
19 Lars Berggren 2021-10-17 Kvig 53 Gungvala 13:1

Medelslaktvikt (kg)

53

Vuxna
02 Roger Holgersson 2021-10-16 Hondjur ? 110 Ringamåla 2:1

04 Mats Henriksson 2021-10-16 Tjur 3 ? 200 Slänsmåla 1:33

20 Jonas Bengtsson 2021-10-16 Tjur 4 ? 195 Ämneboda 1:44

04 Mats Henriksson 2021-11-07 Hondjur ? 159 Kullemåla 1:29
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Styrelsen gick igenom inrapporterade älgobservationer enligt nedan: 

 
 

Styrelsen konstaterar att det är inga älgobservationer gjorda i det södra området – 

rödmarkerade jaktlag i listan ovan har dock ej ännu rapporterat in sina uppgifter ännu. 

 

Såväl antalet fällda älgar som de låga talen i älgobsen tyder på att vi har en älgstam på 

tillbakagång i vårt ÄSKO. 

Älgobs per jaktlag 2021  Norr

Jaktlag

Antal 

dagar Antal obstim Tjur Ko, kviga

Ko med 

1 kalv

Ko med 

2 kalvar

Ensam 

kalv Oidentifierad

10-04-02-001-30 2 Roger Holgersson 5 328 1 7 2 0 0 0

10-04-02-001-18 4 Mats Henriksson 7 400 5 4 0 0 0 0

10-04-02-001-18 5 Kjell-Arne Kjellgren 4 158 0 0 1 0 0 1

10-04-02-001-19 6 Mats Johansson 5 49 3 0 1 0 0 2

10-04-02-001-20 7 Thomas Pettersson 5 66 1 4 0 1 0 0

10-04-02-001-21 8 Mikael Olsson 6 198 2 1 0 0 0 1

10-04-02-001-22 10 Lars Nilsson 7 217 1 0 0 0 0 1

10-04-02-001-31 11 Peter Truedsson 7 61 2 4 1 0 0 0

10-04-02-001-24 12 Johan Abrahamsson 1 15 0 0 0 0 0 0

10-04-02-001-25 13 Kjell Berggren 5 87 1 1 2 0 0 0

10-04-02-001-26 14 Johan Gyberg 5 173 5 0 2 1 0 0

10-04-02-001-27 15 Hans Jonasson 0 129 0 0 2 0 0 0

10-04-02-001-28 16 Mikael Jonsson 3 136 1 0 0 0 0 0

10-04-02-001-29 17 Daniel Olsson 3 198 4 1 3 0 0 0

10-04-02-001-32 19 Lars Berggren 2 44 0 0 1 0 0 0

10-04-02-001-33 20 Jonas Bengtsson 0 226 1 1 2 0 0 0

Summa församling 02 65 2485 27 23 17 2 0 5

Summa distrikt 04 65 2485 27 23 17 2 0 5

Totalt ant obs 95

Antal hondjur 42 Antal kalvar 21 Vuxna 69

Obs per mantim 0.04 Tim för obs 26.16

Kalv per hondjur 0.50 Tjur av vuxna 0.39

Älgobs per jaktlag 2021  Söder

Jaktlag

Antal 

dagar Antal obstim Tjur Ko, kviga

Ko med 

1 kalv

Ko med 

2 kalvar

Ensam 

kalv Oidentifierad

10-04-02-001-30 21 Sven-Erik Nilsson 4 176 0 0 0 0 0 0

10-04-02-001-18 22 Elis Eliasson 0 0 0 0 0 0 0 0

10-04-02-001-18 23 staffan Petersson 0 0 0 0 0 0 0 0

10-04-02-001-19 24 Andreas Eriksson 0 0 0 0 0 0 0 0

10-04-02-001-20 25 Bengt Olofsson 0 0 0 0 0 0 0 0

10-04-02-001-21 26 Jörgen Ericsson 0 0 0 0 0 0 0 0

10-04-02-001-22 27 Anders Truedsson 0 0 0 0 0 0 0 0

10-04-02-001-31 28 Ove Johansson 0 0 0 0 0 0 0 0

10-04-02-001-24 29 Olle Nilsson 0 0 0 0 0 0 0 0

10-04-02-001-25 32 Håkan Andersson 0 0 0 0 0 0 0 0

10-04-02-001-27 33 Per-Ola Andersson 0 0 0 0 0 0 0 0

10-04-02-001-28 34 Julius Jeppson 0 0 0 0 0 0 0 0

10-04-02-001-33 37 Daniel Kjelsson 0 0 0 0 0 0 0 0

10-04-02-001-33 39 Paul Olsson 2 8 0 0 0 0 0 0

Summa församling 02 6 184 0 0 0 0 0 0

Summa distrikt 04 6 184 0 0 0 0 0 0

Totalt ant obs 0

Antal hondjur 0 Antal kalvar 0 Vuxna 0

Obs per mantim 0.00 Tim för obs #######

Kalv per hondjur #DIVISION/0! Tjur av vuxna #######
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Utöver årets hittills skjutna älgar har under året en älgko trafikdödats på E22 (vid Mark & 

Bygg) samt en självdöd älgtjur påträffats vid Ringamåla (slutet av Sept) och en självdöd kalv 

hittats på Sven-Gunnars mark vid älgjaktspremiären. 

 

Tilldelningsplanen är 28 st älgar och Älgförvaltningsområdet har 17 st älgar. 

 

Ordförande informerade om att årets förvaltnings- och skötselplaner blev godkända av 

Länsstyrelsen först 2021-10-05 dvs väldigt nära inpå jaktstarten – vilket styrelsen inte tycker 

är bra – bättre framförhållning önskas. 

 

Ordförande menar att dialogen mellan ÄFO och ÄSKO har varit bättre det senaste året, så 

förhoppningsvis skall handläggningsprocessen förbättras. 

 

Styrelsen fastslog den uttalade övergripande planen för RÄSKO att tillåta vuxna djur fram till 

årsskiftet 2021-12-31 för att därefter under januari enbart tillåta kalvjakt. 

 

§ 4. Inför årsmötet. 

Styrelsen diskuterade förslag på propositioner från styrelsen att lägga fram för 

medlemmarna vid kommande årsmöte. 

 

Eventuella motioner från medlemmar/jaktlag skall vara inkomna till styrelsen senast 2021-

12-31 för att kunna behandlas av styrelsen och tas upp på kommande årsmöte planerat till 

slutet av januari 2022. 

Styrelsen beslutade att motioner inkomna efter 2021-12-31 kommer ej att beaktas. 

 

Kallelse med alla ev propositioner och motioner skall sändas ut till medlemmarna senast 14 

dagar före årsmötet. 

Sammanställning av älgobs från 2003 - 2021 Norr
År Tot ant mantim Tot ant obs Obs per mantim Tim för Obs Kalv per hondjur Tjur av vuxna

2021 2485 95 0.04 26 0.5 39%

2020 2134 71 0.03 30 0.5 51%

2019 1830 90 0.05 20 0.47 40%

2018 1686 87 0.05 19 0.56 40%

2017 1500 90 0.06 17 0.55 40%

2016 1458 88 0.06 17 0.6 39%

2015 1030 61 0.059 17 0.61 63%

2014 1656 131 0.079 13 0.63 41%

2013 2090 107 0.051 20 0.79 49%

2012 2179 97 0.045 22 0.52 50%

2011 1464 91 0.062 16 0.39 35%

2010 2013 100 0.05 20 0.63 43%

2009 1636 150 0.092 11 0.78 49%

2008 1403 74 0.053 19 0.88 51%

2007 1915 74 0.039 26 0.49 37%

2006 2225 61 0.027 37 0.47 36%

2005 2210 62 0.028 36 0.58 37%

2004 1924 45 0.023 43 0.33 37%

2003 1974 50 0.025 40 0.5 27%

Sammanställning av älgobs från 2019 - 2021 Söder
År Tot ant mantim Tot ant obs Obs per mantim Tim för Obs Kalv per hondjur Tjur av vuxna

2021 184 0 - - - -

2020 546 13 0.02 42 0 8%

2019 591 6 0.01 99 0.67 25%



Sida 4 av 5 

 

 

Styrelsen diskuterade att sedan 6 år har RÄSKO inga speciella regler för älgavskjutningen 

annat än tilldelningen. Styrelsen är överens om att vi måste införa avskjutningsregler för att 

säkerställa en återhämtning och god viltvård av älgstammen i vårt ÄSKO. 

 

Styrelsen diskuterade den sk Kalmar-modellen som en sätt att försöka stärka älgstammen i 

området. Kalmar-modellen innebär bl.a. att under vuxenjakt fram till årsskiftet endast tillåta 

kalvjakt på dubbelkalv (enkelkalv är fredad) och i övrigt enbart tillåta avskjutning av 

ensamma hondjur och tjur. Då vuxenförbud inträder efter årsskiftet släpps avskjutningen av 

kalv fritt inom tilldelningen, och på så sätt försäkrar vi oss om att det finns fler produktiva 

älgkor kvar i området. 

Styrelsen beslutade att utarbeta en proposition för avskjutningsregler till årsmötet baserat 

på Kalmar-modellen. 

Styrelsen beslutade att även arbeta för en ökad avskjutning av tjur och mindre på ko. 

Styrelsen beslutade att samma modell för avskjutning, när den är fastställd, skall gälla 

under hela den kommande 3-års-planen. 

 

Styrelsen diskuterade att det är viktigt med sk flerartsförvaltning och inte fokusera enbart på 

en art (t.ex. älg), vilket är viktigt att framföra till beslutande myndigheter och 

myndighetspersoner. Detta blir påtagligt inte minst då betesskador från rådjur på ungtallar i 

vårt område bedöms vara större än betesskador från älg. 

 

Styrelsen beslutade att Ordf i samband med utskick av styrelseprotokollet till 

medlemmarna även skickar med en kort information i e-postet angående att (1) motioner 

måste vara styrelsen tillhanda senast 2021-12-31 och att (2) styrelsen förbereder ett förslag 

på förvaltningsmodell baserat på den sk Kalmar-modellen. 

 

Styrelsen diskuterade möjliga upplägg på älgjaktstart 2022. Styrelsen är enig om att jaktstart 

enligt tabell den 8:e oktober är alldeles för tidigt för våra sydliga breddgrader – framförallt 

pga för hög lufttemperatur som leder till problem för jakthundarna och även för 

tillvaratagandet av viltet efter skottet. 

Styrelsen är av åsikten att älgjaktstart antingen den 1:a (i så fall 15/10, 14/10 resp 12/10 de 

kommande 3 åren) eller 2:a lördagen (i så fall 22/10, 21/10 resp 19/10 de kommande 3 åren) 

som infaller efter den 8:e oktober är en mer lämplig startdatum för älgjakten i RÄSKO. 

Styrelsen ämnar besluta om ett förslag på jaktstart vid nästa styrelsemöte efter kontakt 

med Förvaltningsgruppen. 

 

§ 5. Övrigt. 

Styrelsen diskuterade kommande arbete och tidplanering: 

- Skötselplan Kronvilt (mars 2022) 

- Skötselplan och Tilldelningsplan Älg (våren 2022) 

- Markägarmöte (våren 2022) 

 

§ 6. Nästa styrelsemöte. 

Nästa möte blir 2022-01-11 kl 18.30 på Kontorshotellet Hoppet (adress: Drottninggatan 26, 
Karlshamn) 
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§ 7. Mötet avslutas. 

Jesper Bengtsson tackade för visat intresse och avslutade mötet. 

Karlshamn 2021-11-20 

Vid protokollet  Justeras 

 

Magnus Larsson, Sekr  Jesper Bengtsson, Ordf 


